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România a fost reprezentată de dl. Eugen Teodorovici, secretar de stat in cadrul Ministerului 
Economiei si Finantelor. 

Aspecte de interes privind punctele de pe agendă:  
 

 Pregatirea summit-ului privind criza financiara (15 noiembrie, Washington) 
 In pregatirea Consiliului informal a sefilor de stat si de guvern din 7 noiembrie a.c. si a summit-ului 
international din 15 noiembrie a.c., la baza discutiilor la nivel ministerial a stat nota Presedintiei, 
pentru a contura mandatul european privind situatia economica. Nota prezentata de Presedintie privind 
arhitectura financiara internationala evidentiaza valorile dupa care ar trebui orientate actiunile viitoare 
la nivel international, respectiv: (i) cadrul actual sa nu fie orientat excesiv catre solutii pe termen scurt, 
(ii) cresterea responsabilitatii tuturor actorilor financiari, (iii) transparenta crescuta, (iv) consistenta 
intre reglementare si supraveghere, (v) o mai buna identificare a riscurilor.  
Consiliul a aprobat imprumutul acordat Ungariei pentru a sprijini pe termen mediu balanta de plati in 
valoare de 6,5 mld. euro si s-a discutat propunerea de modificare a pragului asistentei financiare pe 
termen mediu de la 12 mld. euro la 25 mld. euro. 
 
Romania sustine necesitate de propuneri concrete, punctuale in acest stadiu si, de aceea, considera 
nota PRES o baza buna in aceasta directie. Romania apreciaza avantajele care le poate aduce, in 
contextul economic actual, o strategie coordonata comuna europeana.  
Totodata, consideram ca mandatul european ar trebui sa se concentreze asupra tratarii cauzelor 
crizei pentru evitarea unei astfel de situatii in viitor si asupra implicarii tuturor partenerilor  
internationali in identificarea solutiilor,. 
Sustinem extinderea reglementarii si supravegherii la unele categorii de actori de pe piata. Suntem, de 
asemenea, de acord cu reformarea institutiilor de la Bretton Woods si evitarea suprapunerilor 
eforturilor institutiilor financiare internationale.  
 

 Cote reduse de TVA  
Dezbaterile privind cotele reduse de TVA vor continua. Comisia Europeana a atras atentia ca sunt 
necesare eforturi pentru finalizarea cat mai rapida a discutiilor. Persista divergenta de opinie intre 
statele membre in ceea ce priveste operatiunile pentru care se doresc cote reduse, iar Germania sustine 
ideea unei dezbateri mult mai de substanta inainte de a se lua o decizie pe cote reduse. 

Propunerea Presedintiei a vizat in principal urmatoarele aspecte: (i) includerea la cote reduse a 
serviciilor prestate pe plan local; (ii) permanentizarea aplicarii cotelor reduse de TVA pentru serviciile 
care utilizeaza intensiv forta de munca; (iii) rationalizarea reglementarilor privind cotele reduse de 
TVA pentru asigurarea unui tratament nediscriminatoriu intre SM si intre operatiuni; (iv) efectuarea 
unei evaluari de impact referitor la aplicarea cotelor reduse de TVA, inclusiv consecintele bugetare. 
 

Romania este de acord cu includerea la cote reduse a serviciilor prestate pe plan local si a serviciilor 
cu utilizare intensiva a fortei de munca. Totodata, Romania ar fi in principiu de acord cu prevederile 
art. 98 (2) a) propus,  insa fara partea finala a a acestuia si  nu sustine prevederile articolului 100a.  
 

 Combaterea fraudei TVA 
Olanda a venit cu o propunere de compromis, sugerand ca pragul pentru depunerea lunara a 
declaratiilor recapitulative sa fie momentan de 100.000 euro si sa devina 50.000 euro din 2012. S-a 
stabilit ca aceasta propunere de compromis sa se discute in Coreper si se spera aprobarea sa in 
decembrie a.c.  
Propunerea Presedintiei vizeaza (i) armonizarea si reducerea la 1 luna a perioadei de declarare a 
operatiunilor intracomunitare in declaratiile recapitulative; (ii) reducerea de la 3 luni la 1 luna a 
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perioadei de transmitere a acestor informatii intre SM; (iii) armonizarea normelor de exigibilitate a 
taxei asupra serviciilor pentru a garanta ca operatiunile vor fi declarate de catre cumparator si vanzator 
in cursul aceleasi perioade. (iv) frecventa declaratiilor recapitulative avand scopul de a permite 
persoanelor impozabile sa depuna declaratiile recapitulative pe baza trimestriala, atunci cand suma 
operatiunilor intracomunitare desfasurate de la inceputul anului calendaristic nu depaseste un anumit 
plafon. 
 

 Aranjamente generale pentru accize  
In cadrul Consiliului, s-a ajuns la un acord pe fond asupra propunerii de directiva care stabileste noile 
aranjamente pentru regimul accizelor la nivel UE. Propunerea vizeaza in principal simplificarea si 
modernizarea procedurilor aferente accizelor, in scopul reducerii obligatiilor comerciale in acest 
domeniu, in special pentru comerciantii care desfasoara activitati economice transfrontaliere, fara a se 
compromite controalele privind accizele. 
Un articol controversat in discutiile pe aceasta propunere de directiva a fost cel referitor la eliminarea 
duty-free de la granita terestra, propunerea de compromis a Presedintiei prevazand o perioada de 
tranzitie pana in 2017.  
 
Romania este de acord cu aceasta propunere de compromis. De asemenea, Grecia a dat semne ca 
poate accepta acest compromis, iar Slovenia a mentionat ca nu poate ridica rezerva parlamentara in 
acest moment, avand in vedere ca au avut loc alegeri, iar Parlamentul nu este inca format. 
 

 Aspecte relative la stabilizarea preturilor certificatelor de cote de emisii prin schema de 
comercializare a acestora / ETS (European Trading Scheme) post-2012 

A avut loc un schimb de opinii la nivel ministerial, urmand ca propunerea Poloniei pe aceasta tema sa 
fie examinata in cadrul Comitetului Economic si Financiar. 
Polonia propune un mecanism destinat reducerii riscului volatilitatii excesive a preturilor la 
certificatele de emisii in cadrul ETS, in special dupa 2013. Polonia estimeaza ca prin adaugarea 
volatilitatii ridicate la preturile utilizarii energiei, schema ETS propusa la acest moment va deveni o 
povara mai ales pentru competitivitatea industriei europene. 
 

Romania apreciaza intiativa poloneza de dezbatere, in cadrul Consiliului Ecofin, a unor aspecte 
legate de pachetul legislativ energie-schimbari climatice, avand in vedere efectele financiare 
semnificative la nivelul SM. De asemenea, Romania impartaseste temerile exprimate de Polonia 
referitoare la posibilul impact negativ pe care adoptarea pachetului schimbari climatice/energii 
regenerabile, in special Directiva ETS, l-ar putea avea asupra competitivitatii industriei europene. In 
acest conext, sustinem discutarea in cadrul CEF a propunerii poloneze. 


